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Protokół  

z VI sesji Rady Gminy w Kleszczewie 

odbytej 30 marca 2011r. 

 

Posiedzenie rozpoczął o godzinie 16:10 Przewodniczący Rady, pan Henryk Lesiński, 

który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie powitał radnych, 

sołtysów, przedstawicieli Urzędu Gminy, przedstawicieli Komisariatu Policji w Kórniku oraz 

przybyłych gości. Pan Andrzej Frąckowiak oraz p. Grzegorz Socha zostali uhonorowani przez 

Wójta i Przewodniczącego Rady gratulacjami oraz pamiątkami w związku z zaprzestaniem 

pełnienia przez nich funkcji sołtysa ubiegłej kadencji. 

 

W sesji udział wzięli radni: 
 
Marek Borowczyk   
Jarosław Bytniewski   
Rafał Drzewiecki    
Tadeusz Lammel     
Henryk Lesiński      
Kazimierz Lesiński    
Tomasz Maćkowiak    
Jan Rajchelt   
Katarzyna Ratajczak    
Krzysztof Socha    
Krzysztof Świątczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska   
Katarzyna Zaradzka 
 
oraz sołtysi:  
 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
 
a także: 
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Wójt Gminy Kleszczewo  - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 
Radca Prawny – dr Anna Woźniak – Tyczka 
Inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa – Monika Nowicka 
asp. Tomasz Witkowski 
st. sierż. Janusz Matuszewski 
p. Andrzej Frąckowiak 
p. Grzegorz Socha 

 

 

Porządek posiedzenia sesji: 

1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze  przetargu 

nieograniczonego nieruchomości położonej w miejscowości Tulce. 
7. Podjecie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Gowarzewo i 

Tulce. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gm. 
Kleszczewo w miejscowościach Komorniki, Gowarzewo, Krzyżowniki, Tulce, 
Markowice, Śródka, Krerowo, Kleszczewo, Zimin, Bylin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gm. Kleszczewo  
obejmującego działki położone w Kleszczewie , Tulcach , Gowarzewie i Komornikach.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy do Gminnej Spółki Wodnej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy na 

rok 212 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej. 
14. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie diet dla radnych. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu  na 2011r. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kleszczewo na lata 2011-2024. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie  pomocy finansowej dla Starostwa Powiatowego. 

17A.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej  Powiatowi Poznańskiemu na 
zadanie dotyczące „Remontu drogi powiatowej nr 2410P Swarzędz – Środa w 
miejscowości Kleszczewo”. 
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18. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2010r. 
19.  Sprawozdanie z realizacji  Planu Gospodarki Odpadami.  
Raport  z realizacji Programu Ochrony Środowiska. 
20. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
21. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
22. Odpowiedzi na interpelacje. 
23. Zapytania i wolne wnioski. 
24. Zakończenie. 

 

Następnie Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad zmianą porządku 

posiedzenia wprowadzając punkt 17A. w brzmieniu: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej  Powiatowi Poznańskiemu na zadanie dotyczące „Remontu drogi 

powiatowej nr 2410P Swarzędz – Środa w miejscowości Kleszczewo”. Projekt uchwały 

omawiany był podczas posiedzeń komisji. W chwili głosowania na sali obecnych było 13 

radnych, wszyscy opowiedzieli się za zmianą porządku obrad. 

 

Ad.2 porządku posiedzenia 

Nie zgłoszono interpelacji. 

 

Ad.3 porządku posiedzenia 

Radni nie mieli uwag do protokołu z poprzedniej sesji, Przewodniczący przeszedł 

więc do procedury głosowania.  W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych, 

wszyscy opowiedzieli się za przyjęciem protokołu. 

 

Ad.4 porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Sekretarz  przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych podczas V Sesji Rady (w załączeniu). 

 

Ad.5 porządku posiedzenia 

Przewodniczący poprosił reprezentantów Komisariatu Komendy Policji w Kórniku o 

zreferowanie tematu „Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy”. Asp. Tomasz Witkowski 

przedstawił radnym wykaz dzielnicowych pracujących na terenie Gminy Kleszczewo wraz z 

numerami telefonów oraz rejonami, w które patrolują (w załączeniu). 

Następnie przedstawił analizę zagrożenia przestępczością na terenie Gminy Kleszczewo w 

porównaniu z całym rejonem Komisariatu Policji w Kórniku w roku 2010 (w załączeniu). 
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• Radny Lammel zapytał, kto opracował przedstawione dane i uzyskał odpowiedź, że 

Komendant Sierański. 

•  Radny Drzewiecki zapytał ile mandatów zostało nałożonych na kierowców tirów za 

łamanie przepisów na terenie Tulec w roku 2010. Dodał, że analogiczne pytanie padło 

w roku 2009 podczas spotkania sołeckiego w Tulcach, ale odpowiedź nie została 

udzielona.  

Asp. Witkowski odpowiedział, że nie ma dokładnych danych na ten temat, ale w tym 

roku zostało nałożonych już wiele mandatów. Powiedział, że kierowcy komunikują się 

między sobą podając miejsca kontroli policyjnych, stąd liczba ukaranych jest dużo 

mniejsza, niż powinna. Dodał, iż kontroli byłoby więcej, ale nie ma w Tulcach 

odpowiedniego miejsca, by zatrzymać tiry nie blokując ruchu, dlatego policja 

zmuszona jest do kontroli poza godzinami szczytu. Powiedział, że problem z 

łamaniem przepisów przez kierowców tirów na os. Kwiatowym został rozwiązany 

poprzez wybudowanie bocznej drogi dojazdowej. 

• Radny Świątczak zapytał, czy będąc świadkiem wykroczenia można złożyć 

oświadczenie na policji spisując numery rejestracyjne samochodu, miejsce i godzinę 

zdarzenia. Asp. Witkowski odpowiedział, że tak, ale bardziej wiarygodne są zdjęcia 

lub zapis filmowy. Złożone zawiadomienie policja wysyła do sądu w Środzie 

Wielkopolskiej, a na zgłaszającym ciąży obowiązek uczestnictwa w sprawie w roli 

świadka. Sprawy takie trwają długo, ponieważ karani najczęściej pochodzą spoza 

gminy. 

O godzinie 16:40 na salę weszła radna Ratajczak. 

• Radny Urbaniak zapytał, czy w przypadku porzuconych worków ze śmieciami 

procedura wygląda analogicznie.  Zapytał także, czy nie będąc świadkiem wyrzucenia 

śmieci, ale znajdując w pobliżu i w workach dokumenty wskazujące na właściciela 

można zgłosić fakt na policję, a panowie policjanci potwierdzili. 

Radny zwrócił także uwagę na fakt zatrzymywania się kierowców, którzy udają się do 

sklepu przy drodze w Tulcach przed skrzyżowaniem z drogą prowadzącą do 

Komornik, co bardzo ogranicza widoczność na skrzyżowaniu. Asp. Witkowski 

powiedział, że jeśli nie ma ustawionego znaku o zakazie zatrzymywania lub postoju, a 

samochody stoją dalej, niż 10m od skrzyżowania, to nie można wystawić mandatu. 

Radny zapytał, do kogo może zwrócić się z prośbą o ustawienie takiego znaku, a 

policjant odpowiedział, że do zarządcy drogi – w tym wypadku jest nim Powiat. 

 



 

5 

 

• Radny Świątczak zapytał, jak policjanci oceniają patrole dodatkowo płatne, o których 

na spotkaniu Komisji Finansowo – Gospodarczej mówił p. Sierański. Zapytał także, 

czy pieniądze, które płaci za odbycie dodatkowych patroli gmina, trafiają 

bezpośrednio do policjantów. 

Asp. Witkowski odpowiedział, że patrolujący mają narzucone przez zlecającego rejon 

i zakres czynności. Dodał, że zakres działań policji jest taki, jak ustala regulamin, a 

uzgodnienia ze zleceniodawcą go zawęża do konkretnych zadań. Zaznaczył, że 

policjanci odbywają takie patrole poza godzinami pracy i oceniają je dobrze. 

Pieniądze natomiast trafiają do Komendy Wojewódzkiej, która w ramach umowy 

przekazuje je policjantom. 

Radny przypomniał także o konieczności częstszych patroli na osiedlu Kwiatowym w 

Tulcach, ponieważ nagminnie łamie się tam zasady parkowania i przekracza 

dozwoloną prędkość. Asp. Witkowski odpowiedział, że wezmą tę sugestię pod uwagę 

zaznaczając, że może się zdarzyć, iż sam zgłaszający potrzebę zwiększenia patroli 

może zostać także ukarany jeśli narusza przepisy dlatego ważne, by przestrzegać 

przepisów nie tylko na swoim terenie. 

• Radny Drzewiecki powiedział, że patrole prewencyjne są potrzebne na osiedlach 

głównie przez wzgląd na bezpieczeństwo dzieci, które coraz liczniej wychodzą bawić 

się na dworze.  

Radny zapytał następnie, czy w czasie dodatkowo płatnych patroli policjant występuje 

jako cywil czy funkcjonariusz. Asp. Witkowski odpowiedział, że służbę odbywa się w 

umundurowaniu. Dodał, że patrole te są dobrą alternatywą dla mniej zamożnych gmin, 

które nie mogą sobie pozwolić na utrzymanie Straży Miejskiej. Powiedział, że jeśli 

jest zainteresowanie ze strony Gminy, to warto wystosować odpowiednie pismo do 

Komendanta Wojewódzkiego i rozpocząć procedurę wdrażania patroli. 

• Radna Wojciechowska zwróciła uwagę na proceder łamania przepisów przez 

nieletnich, którzy nie mają prawa jazdy, a pojazdy, którymi się poruszają nie są 

zarejestrowane. Asp. Witkowski powiedział, że jeśli takie osoby jeżdżą drogami 

publicznymi, to można nałożyć na nich mandat. Jeśli są to drogi niepubliczne, jak pole 

itp., to nie łamią przepisów. Jeżeli jeżdżą po boisku sportowym, lub niszczą w ten 

sposób mienie publiczne również można ich ukarać mandatem. 

• Radny Świątczak zapytał, czy widząc pozostawione na osiedlu bez opieki małe dzieci 

powinno się zawiadamiać policję, gdyż zgodnie  z definicją tego znaku, której 
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większość użytkowników dróg nie zna dzieci mogą poruszać się bez opieki  Asp. 

Witkowski wyjaśnił i odpowiedział, że w obszarze objętym znakiem D-40 dziecko 

poniżej siódmego roku życia nie powinno przebywać bez opieki, jednak to rodzice 

powinni czuć się za nie odpowiedzialni.  

Radny zapytał także, czy wpływy z mandatów z nocnego patrolu opłaconego przez 

gminę wpływają do jej budżetu? Asp. Witkowski zaprzeczył mówiąc, że zasilają one 

budżet państwa. 

• Wójt powiedział, że mieszkańcy Gminy odnoszą wrażenie, że stan bezpieczeństwa się 

pogorszył, w wyniku problemów kadrowych w komisariacie w Kórniku ubyło patroli. 

Dodał, że będzie prowadził rozmowy w kwestii zwiększenia liczby etatów 

funkcjonariuszy patrolujących w Kleszczewie poprzez podniesienie statusu jednostki. 

Powiedział, że w przyszłości powinna zostać utworzona Straż Gminna, a do tego 

czasu alternatywą mogą być patrole dodatkowo płatne, które mogą wpłynąć na 

bezpieczeństwo mieszkańców. Dodał, iż procedery kradzieży i włamań są coraz 

częstsze, a złodzieje coraz bardziej aroganccy, o czym świadczy choćby włamanie do 

Ośrodka Pomocy Społecznej do którego doszło dwie noce wcześniej, czy kradzież w 

trakcie dnia pracy w hurtowni budowlanej. 

Dodał, iż niebezpiecznie jest również na drogach na terenie gminy – wojewódzkich 

433 i 434 oraz na skrzyżowaniu w Nagradowicach. Zaznaczył, że w związku z 

budową drogi S5 oraz przebudową drogi w Kleszczewie należałoby również zwrócić 

uwagę na przestrzeganie przepisów ruchu drogowego przez pojazdy zatrudnione na 

budowach oraz osoby korzystające z tych dróg. 

 Inną naglącą sprawą jest niszczenie mienia gminego – w godzinach wieczornych na 

placach zabaw przebywają osoby dorosłe – skutkiem są zniszczeni i zaśmiecenia, 

m.in. puszkami i butelkami po alkoholu. 

Asp. Witkowski powiedział, że liczne prace budowlane na terenie gminy Kleszczewo 

zachęcają złodziei do kradzieży. Dodał, iż przybywa również nowych mieszkańców, 

co sprzyja anonimowości sprawców. Powiedział, że place zabaw, o których 

wspominał Wójt, powinny być zamykane na noc.  

Pani Sekretarz zwróciła się z prośbą o patrolowanie placów zabaw, które zostały 

wybudowane na terenie Gminy, w szczególności plac zabaw w Kleszczewie. 

Mieszkańcy skarzą się, że na placu zabaw przebywają po zmroku osoby 

nieuprawnione, które niszczą wyposażenie. Na teren placu zabaw wprowadzane są 
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także psy, zanieczyszczając piaskownice. Tego typu postępowanie jest  niezgodne z 

uchwalonym Regulaminem placów zabaw, stąd prośba aby patrole policji  

dokonywały lustracji także tych obiektów. Pani Sekretarz poinformowała, że 

Regulamin placów zabaw, jak również Regulamin „Orlików” zostały przekazane 

Komendantowi Komisariatu Policji.  

• Radny Lammel wyraził rozczarowanie opieszałością i bezskutecznością działań policji 

powołując się na konkretny przykład w miejscowości Krerowo. 

• Radny Świątczak wyszedł z propozycją podjęcia uchwały, która umożliwi 

wprowadzenie na terenie gminy patroli dodatkowo płatnych, jako alternatywne 

rozwiązanie do kosztownej straży gminnej. 

Pani Sekretarz poinformowała, że Wójt Gminy podczas posiedzenia Komisji 

Finansowo-Gospodarczej   wskazał tę formę, jako najbardziej korzystną finansowo dla 

Gminy i z uwagi na fakt, iż do zadań Wójta należy przygotowanie projektów uchwał, 

w stosownym czasie, po uzgodnieniach z Komendą Wojewódzka uchwała taka 

zostanie przygotowana. 

 

Radni nie mieli więcej pytań. Przewodniczący przeszedł więc do części 

uchwałodawczej sesji i poprosił p. Błoch o przedstawienie projektów uchwał nr VI/36/2011 i 

VI/37/2011. 

 

Ad. 6 porządku posiedzenia 

Pani Błoch przedstawiła projekt uchwały nr VI/36/2011 w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie w drodze  przetargu nieograniczonego nieruchomości położonej w miejscowości 

Tulce. 

Radni nie mieli pytań, Przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania nad 

podjęciem uchwały.  

Głosowało 14 radnych, wszyscy opowiedzieli się za jej podjęciem. 

Uchwała nr VI/37/2011 została podjęta. 

 

 

Ad. 7 porządku posiedzenia 

Następnie p. Błoch przedstawiła projekt uchwały nr VI/37/2011 w sprawie nadania 

nazw ulicom w miejscowościach Gowarzewo i Tulce. 
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• W przypadku Gowarzewa radni większością głosów wybrali na nazwę 

Jesionowa. 

• W przypadku Tulec spośród propozycji Piękna, Cicha, Zaciszna, Łanowa 

początkowo wyeliminowano poprzez głosowanie ul. Cichą. Po dyskusjach z 

udziałem Sołtys Tulec przeprowadzono kolejne głosowanie, w którym 

większością głosów wybrano nazwę Zaciszna. 

Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad podjęciem uchwały nr 

VI/37/2011 odczytując jej treść uzupełnioną o wybrane nazwy ulic dla Gowarzewa i Tulec. 

Głosowało 14 radnych: 12 za, 2 wstrzymało się od głosu.  

Uchwała nr VI/37/2011 została podjęta. 

    

Ad. 8 i 9 porządku posiedzenia 

Następnie Wójt przedstawił projekt uchwały nr VI/38/2011 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego Gm. Kleszczewo w miejscowościach 

Komorniki, Gowarzewo, Krzyżowniki, Tulce, Markowice, Śródka, Krerowo, Kleszczewo, 

Zimin, Bylin oraz projekt uchwały nr VI/39/2011 w sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gm. Kleszczewo  obejmującego działki położone w Kleszczewie, Tulcach, Gowarzewie i 

Komornikach. 

Wójt powiedział, że wyłączenie działki w Tulcach spod zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego przywróci jej pierwotne przeznaczenie i pozwoli na budowę pawilonu 

handlowo - usługowego przy ul. Poznańskiej w Tulcach. 

• Radny Drzewiecki powiedział, iż obawia się, że budowa pawilonu bardzo 

niekorzystnie wpłynie na ruch w okolicy szkoły i osiedla. Dodał, że jest to jedyny 

wjazd i wyjazd z osiedla, a drogą tą przechodzi wiele dzieci do szkoły, dlatego jego 

zdaniem pomysł z usytuowaniem tam pawilonu jest chybiony. 

• Wójt powiedział, że uchwała uchyla zapis uchwały podjętej wcześniej, której celem 

był jednoznaczny zapis o przeznaczeniu terenu na handel i usługi. Ponadto wskazał 

alternatywna, bezpieczną drogę przejścia dla dzieci. 

• Radny Świątczak powiedział, że przy ul. Ostrowskiej zostanie otwarty kolejny market, 

których w okolicy jest wiele, dlatego jego zdaniem kolejne takie miejsce jest zbędne. 

Dodał, że strefa handlowa może spowodować zdjęcie z terenu osiedla znaku D40. 
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Powiedział, że wiele osób wyprowadziło się z Poznania, by mieszkać w okolicy 

wolnej od centrów handlowych i nie powinno się tego zmieniać zwłaszcza, że dostęp 

do tego typu usług nie jest utrudniony. 

• Wójt powiedział, że lokalizacja wyjazdu z tego terenu nie jest przesądzona, gdyż może 

on być umiejscowiony od strony ul. Poznańskiej. Dodał, że miałoby to być małe 

Centrum handlowo - usługowe, nie market, w którym można byłoby  postawić m.in. 

bankomat i zaznaczył, iż na terenie gminy nie ma ani jednej takiej instytucji.  

• Przewodniczący powiedział, że w związku ze stałym przyrostem liczby mieszkańców 

okoliczne sklepy nie podołają z obsługą takiej ilości osób. 

• Radna Ratajczak zapytała, czy w początkowym projekcie planu zagospodarowania 

teren ten był przeznaczony pod zabudowę jednorodzinną i usługi, w czerwcu 

ubiegłego roku zmieniono jego przeznaczenie na działalność handlowo – usługową, a 

obecna uchwała przywraca jego początkowe przeznaczenie. Wójt potwierdził. 

• Radny Drzewiecki powiedział, że tego typu obiekty z powodzeniem mogłyby 

powstawać w dalszym sąsiedztwie, np. przy ul. Sportowej, nie stwarzając tym samym 

niebezpieczeństwa dla dzieci, które z pewnością nie korzystałyby z zaproponowanego 

przez Wójta deptaku. 

• Radny Rajchelt zauważył, że dzieci chodząc do sklepu po drugiej stronie ul. 

Poznańskiej są narażone na większe niebezpieczeństwo, niż gdyby przechodziły do 

sklepu usytuowanego po tej samej, co szkoła stronie drogi. 

• Radny Świątczak powiedział, że zadaniem miejscowości poza Poznaniem jest 

zapewnienie mieszkańcom spokoju, nie centrów handlowych.  

• Sołtys Śródki, p. Fludra powiedziała, że nie opowiada się za ani przeciwko budowie 

pawilonu, jednak nie można patrzeć na gminę jedynie z perspektywy Tulec, ponieważ 

nie wszyscy jej mieszkańcy pracują w Poznaniu i mają dostęp do marketów. Dodała, 

iż mówienie o zagrożeniu bezpieczeństwa na terenie Tulec jest niestosowne, gdyż w 

tej miejscowości wzdłuż dróg poprowadzone są chodniki, przejścia dla pieszych oraz 

sygnalizacja świetlna, a są miejsca w gminie, gdzie dzieci chodzą do szkoły poboczem 

ruchliwej drogi wojewódzkiej i powiatowej. Powiedziała także, że o bezpieczeństwo 

trzeba dbać na terenie całej gminy, nie wyłącznie Tulec. 

• Radny Drzewiecki powiedział, że brak chodnika w Śródce nie może determinować 

budowy centrum handlowego w Tulcach. Dodał, że nie zaprzecza konieczności 
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powstawania tego rodzaju działalności na terenie gminy, jednak są inne tereny pod 

inwestycje tego rodzaju.  

• Sołtys Śródki powiedziała, że zabrała głos, by podkreślić, że rozmowy na forum Rady 

dotyczą wyłącznie bezpieczeństwa dzieci w Tulcach, a nie bierze się pod uwagę 

innych miejscowości. Dodała, że nie można każdej inwestycji blokować argumentem 

bezpieczeństwa dzieci. Przypomniała, że nie opowiedziała się za powstaniem centrum 

handlowego w tym miejscu, a jej celem jest zwrócenie uwagi na dysproporcje w 

dążeniu do zapewnienia bezpieczeństwa na terenie gminy.  

• Radny Świątczak zwrócił się do p. Fludry mówiąc, iż w skład Rady wchodzi sześciu 

radnych z Tulec, którzy powinni także komunikować oczekiwania swoich wyborców 

podkreślając, że obszar ten zamieszkuje duża liczba osób. Dodał, że nie neguje 

powstania takiego centrum, ale powinno ono być umiejscowione na innym terenie. 

Powiedział, że w takiej sytuacji rozwiązaniem mogłoby być przeprowadzenie 

referendum w Tulcach, czy market ma powstać w zaproponowanym miejscu. Dodał, 

że jego zdaniem budowa centrum handlowego jest zbędna, gdyż mieszkańcy mają 

dostęp do innych sklepów na terenie gminy. 

• Radny Rajchelt powiedział, że argumenty przeciwko powstaniu pawilonu handlowego 

są niespójne i odbiera to jako blokowanie inwestycji przez tuleckich radnych. Dodał, 

iż dywagowanie nad referendum jest również bezzasadne, gdyż tym samym powinno 

się mieszkańcom Tulec zostawić do rozstrzygnięcia kwestie związane z nazwaniem 

ulic itp. Powiedział, że ta dyskusja nie prowadzi do rozwiązania problemu. 

• Radny Urbaniak zapytał, czy ten klient pytał o inne lokalizacje pod tę inwestycję. 

Wójt odpowiedział, że inwestor nie bierze pod uwagę innej lokalizacji. Powiedział, że 

jest firma zainteresowana inwestycją, a gmina jest zainteresowana sprzedażą terenów 

na ten cel, m.in. ponieważ potrzebuje pieniędzy na realizację inwestycji z udziałem 

środków unijnych. Dodał, iż odbiera tę dyskusję jako blokowanie, by gmina nie mogła 

sprzedać ziemi, co miało miejsce również w latach ubiegłych np. terenów przy ul. 

Bukowej. Zauważył, że w innych miejscowościach gminy plan przewiduje powstanie 

zakładów przemysłowych, które są bardziej uciążliwe dla mieszkańców niż pawilon 

handlowy, który ma być udogodnieniem dla ogółu. 

Dodał, iż nie powinno się demonizować kwestii bezpieczeństwa dzieci, ponieważ są w 

gminie miejsca o wiele bardziej zagrożone ze strony kierowców, a dzieci uczęszczają 
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tamtędy do szkół poboczem. Lokalizacja obiektu w innym miejscu spowoduje ten sam 

poziom uciążliwości dla innych mieszkańców.  

• Radny Świątczak odniósł się do wypowiedzi p. Rajchelta mówiąc, że należy 

dyskutować tak długo, aż wypracuje się najlepsze rozwiązanie. Dodał, że argumenty 

ze strony radnych reprezentujących Tulce przeciwko budowie pawilonu w 

wyznaczonym miejscu zostały przedstawione. Powiedział także, że radny Drzewiecki 

wskazał alternatywne miejsce do budowy pawilonu i jeśli nie ma zainteresowania tym 

terenem, to należałoby go odpowiednio przekształcić. 

Wójt odpowiedział, że teren, o którym mówi radny Drzewiecki jest podzielony na 

działki, które częściowo zostały sprzedane i nie można na nim zlokalizować podobnej 

inwestycji.  

• Radny Drzewiecki powiedział, że nie chce zablokować inwestycji, ale przedstawić 

swoje obawy. 

• Radny Bytniewski powiedział, że bliskość osiedli i obecność szkoły determinuje 

powstawanie centrów handlowo – usługowych. Szkoła musi zapewnić uczniom 

bezpieczeństwo ograniczając ich wyjścia poza teren placówki. Zauważył, że na terenie 

parkingu obowiązuje ograniczenie do 5km/h. Powiedział, że rodzice odbierający 

dzieci ze szkoły mogliby zrobić zakupy w markecie, co jest znaczącym 

udogodnieniem i dodał, że dostęp do bankomatu, który byłby tam umiejscowiony, jest 

niezbędny wraz z rozwojem gminy. Powiedział, że alternatywna lokalizacja 

umiejscowiona przy lesie nie zachęca do tego typu inwestycji. Dodał, że rodzice maja 

prawo do demonizowania, ale należy patrzeć na tę kwestię obiektywnie, a fakt, iż w 

Tulcach mieszka wiele osób świadczy o potrzebie takiej inwestycji. Opowiedział się 

za tym, by centrum powstało dodając, że nie są mu znane szczegóły, gdyż jak do tej 

pory nie padły konkretne informacje. 

• Radny Drzewiecki powiedział, że w czerwcu 2010r. rada podjęła uchwałę, która 

zakazała budowy obiektów handlowo – usługowych powyżej 2000mkw. na tym 

obszarze, po niecałym roku planuje się powrócić do pierwotnego przeznaczenia ziemi, 

co jest absurdalne. 

• Wójt przypomniał, że uchwała, która ma zostać uchylona, miała na celu przeznaczenie 

terenu wyłącznie pod handel i usługi. W przypadku jej uchylenia i wprowadzenia 

zmiany budowa pawilonu nie jest przesądzona - istnieje możliwość, że w tym miejscu 

powstanie zabudowa mieszkaniowa. 
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Przewodniczący odczytał treść uchwały i przeszedł do głosowania nad jej podjęciem. 

Głosowało 14 radnych: 

   za:    8 

   przeciw:  4 

wstrzymało się: 2 

Uchwała nr VI/38/2011 została podjęta. 

Następnie Przewodniczący odczytał treść uchwały nr VI/39/2011 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gm. Kleszczewo obejmującego działki położone w 

Kleszczewie, Tulcach, Gowarzewie i Komornikach i przeszedł do głosowania nad jej 

podjęciem.  

Głosowało 14 radnych: 

   za:    9 

   przeciw:  4 

wstrzymało się: 1 

Uchwała nr VI/39/2011 została podjęta. 

 

Ad. 10 porządku posiedzenia 

Następnie Wójt przeszedł do omówienia projektu uchwały nr VI/40/2011 w sprawie 

przystąpienia Gminy do Gminnej Spółki Wodnej. Wyjaśnił, że spółka jest organizacją 

rolników, której zadaniem jest utrzymanie i rozwój sieci i urządzeń melioracyjnych. Każdy 

posiadacz gruntów rolnych powinien należeć do spółki. Członkowie spółki zobowiązani są do 

opłacania składek na działalność organizacji. Powiedział, że gmina jest w posiadaniu ok. 50ha 

gruntów rolnych, dlatego porządkując zapis prawny przystępuje do spółki. Dodał, że grunty 

rolne gminy użytkowane są przez dzierżawców, którzy opłacają należne składki na rzecz 

spółki wodnej. Powiedział, że należy również zastanowić się nad rozwiązaniem kwestii 

odpowiedzialności za utrzymanie kanalizacji burzowej i dodał, że nie wyklucza potrzeby 

wprowadzenia opłaty za korzystanie z tej kanalizacji. 

• Radny Drzewiecki zapytał, czy gmina zgłosiła do naliczenia opłaty składkowej mniej 

gruntów, niż w rzeczywiści posiada, ponieważ takie informacje przedstawiają 

niektórzy rolnicy. 
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• Wójt odpowiedział, że powierzchnia, która powinna zostać zgłoszona do spółki to 

51ha. Dodał, że składkę na rzecz spółki płacą ci, którzy dzierżawią ziemię od gminy. 

Zapewnił, że wszystko odbywa się zgodnie z prawem. Powiedział, że należy 

przemyśleć kwestię nałożenia opłat na duże tereny, na których pobudowano hale lub 

parkingi, przez co z ich powierzchni duże ilości wody przedostają się do rowów 

melioracyjnych utrzymywanych przez Spółkę Wodną.  

Radny Drzewiecki zapytał, czy spółka ma powody, by czuć się pokrzywdzona w tej 

sprawie, a Wójt zaprzeczył. 

 Nie było więcej pytań, Przewodniczący przeszedł więc do głosowania nad podjęciem 

uchwały nr VI/40/2011. 

Głosowało 14 radnych: 

   za:    13 

   przeciw:  1 

wstrzymało się: 0 

Uchwała nr VI/40/2011 została podjęta. 

 

Ad. 11 porządku posiedzenia 

Następnie p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr IV/41/2011 w sprawie 

wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy na rok 2012 środków finansowych 

stanowiących fundusz sołecki. Dodała, że fundusz funkcjonuje od kilku lat, natomiast Rada 

Gminy w terminie do 31 marca każdego roku poprzedzającego rok, w którym fundusz ma 

funkcjonować musi podjąć uchwałę, czy będzie funkcjonować w roku następnym.. 

• Radny Świątczak powiedział, że wyliczenie wysokości funduszu jest trudną kwestią i 

zapytał, czy są już nowe kalkulacje w tej sprawie. 

Pani Skarbnik powiedziała, że sposób liczenia jest ściśle określony w ustawie i nie 

sprawia problemu. Dodała, że GUS przysyła wskaźnik liczby ludności na koniec roku 

dla danych miejscowości na podstawie którego oblicza się m.in. wysokość funduszu. 

Powiedziała, że do końca lipca sołtysi muszą otrzymać informację o wysokości 

przyznanego funduszu. Dodała, że uchwała nie określa wysokości funduszu, a jedynie 

gwarantuje jego istnienie w wysokości określonej ustawowym przelicznikiem. 

• Radny Rajchelt zapytał, jakie są konsekwencje niewyrażenia zgody na utworzenie 

funduszu sołeckiego. Pani Sekretarz odpowiedziała, że fundusz sołecki  nie  będzie 

istniał w  2012r. 
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Nie było więcej pytań, Przewodniczący przeszedł więc do głosowania nad podjęciem 

uchwały nr VI/41/2011. 

Głosowało 14 radnych: 

   za:    14 

   przeciw:  0 

wstrzymało się: 0 

Uchwała nr VI/41/2011 została podjęta. 

 

Ad. 12 porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr VI/42/2011 w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków oraz projekt uchwały nr VI/43/2011 w 

sprawie  w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej. Powiedziała, że zmiany 

powyższych uchwał wymuszone są zmianami na stanowiskach sołtysów, bowiem inkasenci w 

w/w uchwałach wskazani są imiennie.  

Nie było pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do głosowania 

nad podjęciem uchwały nr VI/42/2011. 

Głosowało 14 radnych: 

   za:    14 

   przeciw:  0 

wstrzymało się: 0 

Uchwała nr VI/42/2011 została podjęta. 

 

Ad. 13 porządku posiedzenia 

Nie było pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do głosowania 

nad podjęciem uchwały nr VI/43/2011. 

Głosowało 14 radnych: 

   za:    14 

   przeciw:  0 

wstrzymało się: 0 

Uchwała nr VI/43/2011 została podjęta. 

 

Ad. 14 porządku posiedzenia 
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Następnie p. Sekretarz omówiła projekt uchwały nr VI/44/2011 w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie diet dla radnych. Powiedziała, że zmiana uchwały wynika z potrzeby 

doprecyzowania przepisów obliczenia stawki należnej za podróż służbową radnych 

prywatnymi samochodami tak.,  a szczegółowe informacje przedstawione zostały podczas 

posiedzeń komisji. 

Nie było pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do głosowania 

nad podjęciem uchwały nr VI/44/2011. 

Głosowało 14 radnych: 

   za:    14 

   przeciw:  0 

wstrzymało się: 0 

Uchwała nr VI/44/2011 została podjęta. 

 

Ad. 15 porządku posiedzenia 

W dalszej części p. Skarbnik przedstawiła zmiany wprowadzone w projekcie uchwały nr 

VI/45/2011 w sprawie zmiany budżetu na 2011r. Zmiany były omawiane na komisjach Rady 

Gminy. W stosunku do omawianych zmian zwiększono środki na zakup pompy szlamowej o 

78zł. Na podstawie otrzymanego ze starostwa pisma zmieniono w wydatkach majątkowych 

bieżących pomoc finansową dla Starostwa na remont drogi w Kleszczewie. Zwiększono 

wydatki majątkowe, a zmniejszono wydatki bieżące o 16.274 zł. Ogólna kwota pomocy nie 

ulega zmianie i wynosi 1.339.050zł 

 

1. Kwoty w par. 1 p.2  ust. 1. Strona 2 – zmienia się kwota wydatków bieżących i 

majątkowych, łączne kwoty wydatków bieżących i majątkowych ulegają tym samym 

zmianie. 

2. W załączniku nr 2 – zmieniają się kwoty w rozdziale 2710 i 6300 w rozdziale 60014. 

3. Zmiana w rozdziale 75214 – zakup pompy szlamowej. 

• Radny Drzewiecki zapytał, czy zmianie uległ wyłącznie załącznik nr 2. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że w załączniku nr 2 i nr 4 kwoty w wydatkach 

majątkowych i bieżących zostały zmienione. 

Nie było więcej pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do 

głosowania nad podjęciem uchwały nr VI/45/2011. 

Głosowało 14 radnych: 
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   za:    12 

   przeciw:  0 

wstrzymało się: 2 

Uchwała nr VI/45/2011 została podjęta. 

 

Ad. 16 porządku posiedzenia 

Następnie p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr VI/46/2011 w zmiany  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kleszczewo na lata 2011-2024. Powiedziała, że 

podjęcie tej uchwały wiąże się ze zmianami w uchwale budżetowej, o które musi być 

zaktualizowany załącznik do Prognozy. 

• Radny Drzewiecki zapytał, dlaczego w uzasadnieniu do uchwały nie figurują 

wszystkie wiersze z uchwały. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że w uzasadnieniu znajdują się jedynie zmienione od 

ostatniej uchwały wiersze; te, które pozostały bez zmian nie są opisane. 

Radni nie zgłosili więcej pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc 

do głosowania nad podjęciem uchwały nr VI/46/2011. 

Głosowało 14 radnych: 

   za:    12 

   przeciw:  0 

wstrzymało się: 2 

Uchwała nr VI/46/2011 została podjęta. 

 

Ad. 17 porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności p. Skarbnik omówiła projekt uchwały nr VI/47/2011 w sprawie 

pomocy finansowej dla Starostwa Powiatowego. Powiedziała, że przy zmianie uchwały 

budżetowej, która miała miejsce 23 lutego br., zabezpieczono środki na usuwanie wyrobów 

zawierających azbest w kwocie 15.000,00 zł. Podjęcie uchwały stanowić będzie podstawę do 

zawarcia umowy z Powiatem na wykonanie zadania. 

Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do 

głosowania nad podjęciem uchwały nr VI/47/2011. 

Głosowało 14 radnych: 

   za:    14 

   przeciw:  0 
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wstrzymało się: 0 

Uchwała nr VI/47/2011 została podjęta. 

 

Ad. 17A porządku posiedzenia 

Następnie p. Skarbnik omówiła projekt uchwały nr VI/48/2011 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej  Powiatowi Poznańskiemu na zadanie dotyczące remontu drogi 

powiatowej nr 2410P Swarzędz – Środa w miejscowości Kleszczewo”. Uchwała ta stanowić 

będzie podstawę do zawarcia umowy z Powiatem na wykonanie zadania. Pomoc finansowa 

zostanie udzielona w formie dotacji celowej ze środków budżetu gminy na 2011r.,  w 

wysokości 1.339.050,00 zł w tym na dofinansowanie własnych zadań bieżących 536.050,00 

zł oraz na dofinansowanie zadań inwestycyjnych 803.000,00 zł. 

Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do 

głosowania nad podjęciem uchwały nr VI/48/2011. 

Głosowało 14 radnych: 

   za:    13 

   przeciw:  0 

wstrzymało się: 1 

Uchwała nr VI/48/2011 została podjęta. 

 

Ad. 18 porządku posiedzenia 

W dalszej kolejności radny Rajchelt przedstawił sprawozdanie za 2010 rok z 

działalności poprzedniej Komisji Rewizyjnej (w załączeniu). 

 

Ad. 19 porządku posiedzenia 

Następnie p. Nowicka przedstawiła Sprawozdanie z realizacji  Planu Gospodarki 

Odpadami oraz Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska.  

• Sołtys Śródki zapytała, czy w przypadku zbierania opon będzie ograniczenie co do ich 

średnicy. 

Pani Nowicka odpowiedziała, że ograniczenia wynikają z faktu, iż firma, która nie 

pobierając opłat odbiera opony z gminy nie posiada maszyn, które zniszczą większe niż   

120cm średnicy opony. Dodała, że większe niż  

• Radna Wojciechowska zaapelowała o zwracanie uwagi właścicielom na sprzątanie po 

psach. 
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Następnie p. Nowicka poddała konsultacjom projekt uchwały w sprawie wyłapywania 

zwierząt. Radni nie mieli uwag do przedstawionych poprawek. 

 

Ad. 20 porządku posiedzenia 

W dalszej części przewodniczący komisji udzielili informacje o tematyce posiedzeń:  

• Radny Urbaniak powiedział, że Komisja Oświaty i Kultury spotkała się z 

przedstawicielami młodzieży zespołów szkół w Tulcach i Kleszczewie. 

• Radny Lammel powiedział, że tematem obrad Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska była działalność Spółki Wodnej. 

• Radny Kazimierz Lesiński powiedział, że tematem posiedzenia Komisji Finansowo – 

Gospodarczej było bezpieczeństwo na terenie Gminy. 

 

Ad. 21 porządku posiedzenia 

Wójt przedstawił radnym projekt herbu i flagi gminy – radni zaakceptowali przedłożone 

materiały. 

Następnie Wójt przeszedł do omówienia swojej działalności międzysesyjnej: 

wydarzenia i spotkania: 

24II odbyło się walne zebranie Gminnej Spółki Wodnej;  

4-20III miało miejsce zebranie sprawozdawczo-wyborcze w OSP 

5III odbył się Otwarty Turniej w Tenisie Stołowym o Puchar Wójta Gminy Kleszczewo; 

17III – odbyło się regionalne spotkanie laureatów konkursu „Gmina Fair Play”; 

18III – miało miejsce spotkanie w sprawie Amatorskiej Ligi Piłki Nożnej, którego inicjatorem 

był p. Marcin Jaskuła   

25III miały miejsce: 

• spotkanie w ENEA odnośnie przebudowy linii energetycznej  w centrum Kleszczewa; 

• walne zebranie członków KS Clescevia 

26III – zakończenie projektu edukacyjnego II klas gimnazjum w Tulcach „Tak w Polszcze 

bywało” 

27III odbył się egzamin z ratownictwa medycznego dla strażaków OSP Gowarzewo  

28III – miało miejsce Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia „Schronisko”; 

29III – Walne Zgromadzenie Stowarzyszenia „Światowid”. 
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Wójt zaproponował w ramach dotacji Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

realizację pracowni językowej w Ziminie (Małe Projekty) oraz modernizację strażnicy OSP w 

Śródce/Krzyżownikach w ramach programu Odnowa Wsi.   

• Radny Rajchelt zapytał, czy są szacowane koszty remontu strażnicy w Śródce. 

Wójt odpowiedział, że nie może podać kwot, ale planuje się remont dachu, ścian, 

wymianę okien, instalacji, drzwi, sanitariatów, zaplecza kuchennego, bram 

wjazdowych oraz termomodernizację budynku. Dodał, że jeśli nie podejmie się 

odpowiednich kroków budynek przestanie nadawać się do użytku. 

 Radni zaaprobowali propozycje przedstawione przez Wójta. 

 

Inwestycje i remonty: 

• trwa budowa kanalizacji sanitarnej i wodociągu na odcinku Kleszczewo – Poklatki; 

• trwają prace rewaloryzacyjne w parku w Kleszczewie; 

• trwa przebudowa ulic Poznańskiej i Średzkiej; 

• uruchomiono połączenie sieci wodociągowej wschodniej i zachodniej części Tulec 

(pod rzeką Koplą). 

 

Ad. 22 porządku posiedzenia 

Ponieważ radni nie zgłosili wcześniej interpelacji, Przewodniczący przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. 23 porządku posiedzenia 

• Wójt powiedział, że pismo wystosowane do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa w sprawie umożliwienia rolnikom składania wniosków o dopłaty 

bezpośrednie w Urzędzie Gminy zostało rozpatrzone negatywnie. 

• Radny Urbaniak zapytał kiedy będzie zostanie utwardzona tłuczniem droga w 

Komornikach. Wójt odpowiedział, że priorytetem jest obecnie dotarcie do najbardziej 

uszkodzonych dróg bardziej uczęszczanych. Na naprawę i utwardzanie wszystkich 

dróg, które tego wymagają, potrzeba byłoby 1.300.000zł. 

• Radny Rajchelt powiedział, że uczestniczył w spotkaniu Clescevii i w związku z tym 

chciałby złożyć dwa wnioski: 
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- o doprowadzenie płyty boiska do użyteczności oraz udostępnienia szatni dla piłkarzy 

tak, by nie musieli przebierać się w barach. 

- by umniejszyć dotację z Urzędu Gminy o dług Clescevii i środki przeznaczyć na ww. 

cel. 

Wójt powiedział, że wyrównanie płyt boisk było planowane w roku ubiegłym, ale 

ziemia spod budowy S5, która ma posłużyć temu celowi, zwożona jest w niewielkich 

ilościach. Dodał, iż na zebraniu Clescevii powiedział, że szanse na dokończenie płyt w tym 

roku są nikłe, gdyż w roku ubiegłym pieniądze na ten cel były zabezpieczone w budżecie 

gminy, w tym roku nie przewiduje się takiego wydatku. Dodał, że w roku ubiegłym 

planowano wyrównanie i obsianie trawą boiska, ale przez wzgląd na brak obiecanej ziemi 

spod budowy S5 nie można zamknąć tej kwestii.  Powiedział, że dopuszcza możliwość 

zniwelowania długi klubu pieniędzmi poprzez ograniczenie dotacji. Podkreślił, że wydatki 

Gminy na sport sytuują się na trzecim miejscu w rankingu CBM w tym na inwestycje na II 

miejscu. Dodał, że zamierza rozmawiać w Urzędzie Marszałkowskim na temat dotacji na 

modernizację boisk.  

Radny Rajchelt zaproponował, by prace związane z przywróceniem boiska powierzyć 

członkom klubu oraz Zakładowi Komunalnemu. 

• Radny Bytniewski powiedział, że zadłużenie Clescevii względem Urzędu wynosi 

8000zł, wobec GOKiSu 3000zł za wynajem sali. Powiedział, że zadłużenia powstają 

w okresie od stycznia do marca, kiedy to klub nie dysponuje pieniędzmi z dotacji. 

Dodał, że klub jako organizacja pożytku publicznego nie może znaleźć w gminie 

sponsorów, którzy pomogliby wyjść z trudnej sytuacji.  

Powiedział, że klub korzysta z bezpłatnego boiska, które nie spełnia wymogów 

WZPN, gdyż np. w czasie rozgrywek muszą być dwa oddzielne pomieszczenia dla 

drużyn do przebrania się, a nie wiadomo, czy następnym razem pan Banaszkiewicz 

znów udostępni swój lokal na ten cel. 

Powiedział, że brakuje pieniędzy na wyjazdy, opłacenie sędziów. Dodał, iż od 

stycznia utrzymuje trenerów z własnych środków.  

• Pani Sekretarz powiedziała, że klub Clescevia nie ma statusu Organizacji Pożytku 

Publicznego i nie może przez to ubiegać się o przekazanie przez podatników na swoją 

działalność 1% odpisu z podatków. Każdego roku uchwalany Program współpracy z 

organizacjami pozarządowymi przewiduje wsparcie realizacji zadania, a więc jego 

dofinansowanie , a nie sfinansowanie w całości jego działalności. Składając ofertę na 
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realizację zadania każdorazowo klub deklarował  środki własne w wysokości  nawet 

do 23.000 zł. Klubowi znane są zasady, środki z dotacji muszą być wykorzystane w 

roku, w którym je otrzymali, natomiast środki własne klub może wykorzystać w 

okresie, kiedy jeszcze nie są uruchomione środki z dotacji.  Klub sportowy w ofercie 

przedstawia plan rzeczowo- finansowy, a więc powinien ustalić hierarchię wydatków. 

Środki z budżetu gminy   przekazywane są w wysokości jaka ustalona została na to 

zadanie, natomiast jeśli klub nie ma środków własnych w takiej wysokości jaką 

określił w ofercie, bo nie wywiązali się sponsorzy, to powinien zrezygnować z  

realizacji pewnych zadań, np. obozów sportowych, na które  wydaje się  ok. 9.000 zł.- 

wtedy nie będą tworzyć się zaległości. 

Powiedziała, że podczas obrad Komisji Oświaty i Kultury, której tematem było 

rozliczanie otrzymanych dotacji dla organizacji pozarządowych, w tym klubu 

Clescevia, radny Drzewiecki zaproponował pomniejszenie kwoty dotacji na rok 2011 

o sumę długów.  

Pani Sekretarz dodała, że zarzuca się Gminie, że nie pomaga klubowi, ale nie widać, 

by Clescevia robiła cokolwiek, by pozyskać znaczące środki na działalność.  

Zapytała, czy boisko w Gowarzewie w okresie przejściowym nie nadaje się do gry. 

• Radny Bytniewski powiedział, że z 18 warunków dopuszczenia do gry narzuconych 

przez WZPN boisko w Gowarzewie spełnia 6. Dodał, że wystosował kilka pism o 

warunkowe dopuszczenie spotkań na tym boisku, ale w razie wypadku WZPN ponosi 

odpowiedzialność, ponieważ boisko nie jest ubezpieczone. 

• Pani Sekretarz porosiła o ustosunkowanie się p. Bytniewskiego do wniosku 

pomniejszenia dotacji o kwotę długu. 

• Radny Bytniewski powiedział, że takie wyjście jest najlepszym rozwiązaniem. Dodał, 

że padła propozycja ze strony Zarządu Clescevii, by spotkać z Wójtem, p. Sekretarz i 

p. Skarbnik i omówić program naprawczy. 

Powiedział także, że wprowadzono do statutu zapis ustalający miesięczne składki 

członkowskie w wysokości 20zł od osoby uczestniczącej w zajęciach klubowych. 

Pieniądze te zostaną przeznaczone na opłacenie hali. 

• Pani Skarbnik zapytała, czy p. Bytniewski napisał wniosek do Urzędu Gminy i GOKiS 

o nienaliczanie odsetek za zaległe faktury. Pan Bytniewski zaprzeczył. Pani Sekretarz 

powiedziała, że odsetki generują kolejne koszty, a podczas obrad Komisji Oświaty i 

Kultury zwrócono już na tę kwestię uwagę. 
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• Radny Drzewiecki powiedział, że po styczniowym spotkaniu komisji sprawdził 

warunki przynależenia do okolicznych drużyn i w każdym przypadku rodzic ponosi 

koszty za udział ich dzieci w zajęciach. Powiedział, że na inne dyscypliny sportu 

gmina nie przeznacza  tylu pieniędzy, co na piłkę nożną, a ciągle słychać zarzuty, że 

pieniędzy na Clescevię jest za mało. 

• Radny Bytniewski powiedział, że piłka nożna jest dyscypliną najbardziej popularną 

wśród młodzieży, ale jeśli dzieliłoby się dotacje na różne dyscypliny po równo, to nie 

miałby nic przeciwko. Dodał, że jako prezes Clescevii nie wiedziałby wówczas, jak 

utrzymać przy niższej dotacji drużynę. 

• Radny Drzewiecki powiedział, że nie pozwoli mówić, że mało pieniędzy gmina 

przeznacza na sport, ponieważ jako radny kolejnej kadencji odbiera to jako zarzut w 

kierunku jego osoby 

• Wójt podziękował radnemu za wsparcie i powiedział, że niewiele klubów sportowych 

otrzymuje tak dużą pomoc ze strony gminy. Inne dyscypliny też wymagają wsparcia, a 

nie dostają zbyt wiele działając jako sekcje GOKiSu.  

 

 

• Następnie radny Drzewiecki zapytał Wójta, czy w trakcie spotkania z Eneą był 

poruszany temat wyłączeń prądu. Wójt potwierdził i powiedział, że według Enei 

wyłączenia wynikają z przyczyn obiektywnych. Dodał, że nie powiedziano tego 

wprost, ale podejrzenia o to, że wiertnia ma wpływ na wyłączenia sprawdzają się.  

 

 

• Radny Urbaniak zapytał, dlaczego podczas posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury 

powiedziano, że nie można spłacić długu pieniędzmi z dotacji, a teraz rozważa się taką 

możliwość.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że spłacić długu pieniędzmi z dotacji nie można, ale 

udzielić mniejszą dotację, a resztę długu umorzyć, przy odpowiednich przesłankach 

można.  

Wójt powiedział, że umorzenie długów wiąże się z uargumentowaniem wniosku, a w 

tym przypadku jest to trudne.  

• Radna Wojciechowska powiedziała, że klub musi przygotować dobry biznes plan. 

Radny Bytniewski powiedział, że posiadają takowy, ale posiadając tak liczne grupy 
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koszty generują się proporcjonalnie. Dodał, że oczywiście można ograniczyć ilość 

dzieci stosując się do zaleceń p. Sekretarz.  

Pani Sekretarz powiedziała, że chodzi jej o przeprowadzenie weryfikacji i podział 

dzieci na te, które stanowią „narybek” do starszych grup i te, które grają dla zabawy, a 

rodzice mogą wtedy do tego dopłacać.  

Radny Bytniewski powiedział, że bez względu na grupy 70% kosztów, to koszt opłaty 

licencjonowanych fachowców.  

• Radny Drzewiecki powiedział, że jak każdy rodzic chce, by jego dziećmi zajmowali 

się fachowcy, dlatego też za to płaci. 

• Przewodniczący Komisji powiedział, że ustanawiając składkę miesięczną w 

wysokości 50zł od osoby przy stu osobowej grupie pieniądze pokryłyby wszelkie 

koszty związane z zatrudnieniem trenerów i opłaceniem hal. 

• Radny Świątczak powiedział, że właściwa jakość musi kosztować. Dodał, że plan 

wydatków klubu był najwidoczniej źle przemyślany. Powiedział, iż trzeba zastanowić 

się nad zmianą statutu stowarzyszenia, by klub mógł być organizacją pożytku 

publicznego. Powiedział, że powinno się wypracować strategię finansowania i 

pozyskiwania sponsorów. 

• Radny zapytał także, czy po spotkaniu animatorów kultury 28.01 dostępny jest plan 

imprez na rok 2011. Wójt odpowiedział, że plan dostępny jest na stronie internetowej 

kleszczewo.pl  

• Sołtys Tulec, p. Rutkowska powiedziała, że otrzymała zaproszenie od radnej 

Ratajczak na spotkanie w Tulcach oraz otrzymała telefon w tej sprawie od mieszkańca 

Tulec, który powiedział, że poprzedni sołtys obiecał wsparcie finansowe. Poprosiła o 

wyjaśnienie sprawy.  

Radna Ratajczak powiedziała, że z ramienia rady sołeckiej i mieszkańców wyszła 

inicjatywa wybudowania na ul. Bukowej w Tulcach placu zabaw i prawdopodobnie 

chodzi o wsparcie finansowe w wycince drzew na tym terenie.  

Wójt powiedział, że nie są mu znane przesłanki, którymi kierował się poprzedni sołtys 

obiecując wsparcie finansowe z budżetu gminy. Dodał, iż teren ten nadal jest 

przeznaczony pod zabudowę. Teren ten jest bardzo atrakcyjny i szybko mógłby zostać 

sprzedany wzbogacając budżet gminy. Dodał, że jego powierzchnia pozwala na 

budowę dwóch domów, co nie zakłóciłoby spokoju mieszkańców.  Wcześniejszy plan 

przewidywał wydzielenie dwóch działek budowlanych oraz lokalizację niewielkiego 
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placu zabaw. Jedną z działek był zainteresowany inwestor, który poszukiwał 

lokalizacji dla żłobka. Pomysł został oprotestowany przez mieszkańców Tulec. 

 

Ad. 24 porządku posiedzenia 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w sesji i o godzinie 21:15 zamknął obrady. 

 

 

 

Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Elżbieta Zimniak       Przewodniczący Rady Gminy 

             

        Henryk Lesiński 

 

 


